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Încheiat  azi  14  ianuarie  2013,  în  cadrul  şedinţei  extraordinare  a  Consiliului 
Local al municipiului Alba-Iulia.

Şedinţa a fost convocată în baza cererii nr. 1687/10. 01. 2013 depusă la Primăria 
municipiului Alba-Iulia de către grupul consilierilor USL şi domnul consilier Pocol 
Dorin din partea PP-DD.

Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice.
Rareş  Buglea:  "La  şedinţă  sunt  prezenţi  un  număr  de  14  consilieri.  Lipsesc 

domnii  consilieri  Şerdean Dorin Pavel,  Paul Voicu,  Crişan Aurel,  Ludoşan Mircea, 
Marius  Adrian  Costinaş,  Sandu  Cornel  Stelian,  aşadar  şedinţa  noastră  este  legal 
constituită.  Domnul  consilier  Medrea  Bogdan  intră  în  sală  în  timpul  discutării 
proiectului nr. 1. Domnul Şerdean Dorin Pavel a anunţat că este plecat în concediu.”

Marcel  Jeler:  "Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la  lucrările 
şedinţei  noastre   participă:  doamna  Georgeta  Rânghet  –  şef  Serviciu  administraţie 
publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară,  domnul secretar Marcel Jeler, 
d-na  Anuţa  Şinar  –  director  Direcţia  venituri,  doamna  Mihaela  Petcu  –  consilier 
Serviciul administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, doamna 
Burba  Elena  - consilier  Serviciul  administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios, 
autoritate tutelară, precum şi presa."

Rareş  Buglea:  "Având  în  vedere  că  domnul  secretar  a  constatat  cvorumul 
necesar pentru şedinţă, vă propun să începem şedinţa. Vă propun ca modalitate de vot 
votul deschis prin ridicare de mână. Cine este pentru?"

«Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 14 voturi pentru.»
Rareş Buglea: «De asemenea, supun la vot ordinea de zi cu un proiect unic şi 

anume: proiectul nr. 1 Proiect de hotărâre  privind  revocarea Hotărârii nr. 2/2013 a 
Consiliului local şi de menţinere a impozitelor şi taxelor locale la nivelul anului 2012. 
Cine este pentru?» 

«Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 14 voturi pentru.»

1.  Proiect de hotărâre cu privire la revocarea Hotărârii nr. 2/2013 a Consiliului 
local şi menţinerea cuantumului impozitelor şi taxelor locale la nivelul anului 2012.

În  comisia  de  studii,  prognoze  economico-sociale,  buget,  finanţe,  servicii 
publice şi comerţ proiectul de hotărâre a primit aviz favorabil  din partea domnului 
consilier  Sandu  Cornel  Stelian  iar  domnul  consilier  Vasile  Crişan  a  primit  aviz 
nefavorabil.  

Rareş  Buglea:  „Vă  propun  să  începem cu  doamna  Şinar  pentru  că  dânsa  a 
prezentat proiectul în şedinţa de data trecută.”

Anuţa Şinar: „Cred că este inutil să revin la faptul să spun că nu ne-am grăbit. 
Pentru că în 3 ianuarie când s-a deschis programul cu publicul  la permise auto şi la 
înregistrări buletine, cetăţenii au fost trimişi înapoi la ghişee să plătească diferenţa de 
taxă respectiv ce nu era aprobat prin hotărârea de guvern din 28 decembrie. Deci, ca 



urmare nu am făcut decât să încercăm să intrăm în legalitate. În al doilea rând vreau să 
constat că nu cred  că  putem revoca hotărârea de consiliu nr. 2 pentru că a fost pusă în 
aplicare. Şi, dacă domnul secretar este aici poate, ar putea să vă spună că nu se poate 
revoca.  Eventual  putem  să  propunem  menţinerea  impozitelor  şi  taxelor  locale  şi 
stabilirea  nivelurilor  lor  conform  HCL  304/2012  cu  modificările  şi  completările 
ulterioare.”

Pleşa Gabriel. „Adică să se voteze fără articolul 1, fără revocare? Aceasta ne 
spuneţi?”

Anuţa Şinar: „Da. Aceasta vă spun.”
Pleşa Gabriel: „O putem face ca o completare.”
Clepan Dimitrie: „Dar de ce nu se poate revoca?”
Rareş Buglea: „Eu ţin minte că am revocat. Pentru că am mai revocat proiecte 

care au fost puse în aplicare. Aici în şedinţă publică de consiliu.”
Clepan Dimitrie: „De ce nu se poate revoca?”
Anuţa Şinar: „Pentru că a fost aplicată.”
Marcel Jeler: „Nu pentru că a fost aplicată. La data respectivă, când nu apăruse 

hotărârea nr. 1 care dă posibilitate, Ordonanţa nr. 1 care dă posibilitatea menţinerii 
cuantumurilor impozitelor şi taxelor  la nivelul anului 2012, HG 1309  era, sigur că da, 
oblogatorie când am adoptat-o noi. Din punctul meu de vedere cred că ar fi posibil cel 
mult o suspendare a aplicabilităţii ei în cazul în care se votează hotărârea de menţinere 
a cuantumurilor la nivelul lui 2012.”

Rareş Buglea: „Discuţii?”
Pleşa Gabriel: „Nu mai aveţi, doamna Şinar?”
Anuţa  Şinar:  „Nu.  Nu  mai  am.  Deci,  propun  reducerea  lor  aşa  cum 

dumneavoastră propuneţi cu amendamentul că nu poate fi revocată. Deci, nu puteţi să 
revocaţi  sau  să  revocăm  decât  să  reduceţi  impozitele  şi  taxele  locale  conform 
ordonanţei de guvern şi punem în aplicare a nivelurilor prevăzute în hotărârea nr. 304.”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Am putea modifica cu suspendarea hotărârii. Oarecum 
o înlocuim.”

Marcel Jeler: „Cu posibilitatea reducerii conform Ordonanţei 1. Se referă pentru 
anul 2013.”

Pleşa Gabriel: „Exact.”
Anuţa Şinar: „Aş vrea să mă înţelegeţi că hotărârea de consiliu în baza hotărârii 

de guvern trebuia dată oricum. Orice consiliu local trebuie să dea două hotărâri. Una, 
conform  celei  din  28  decembrie  aprobată  în  monitorul  oficial,  respectiv  1309  şi 
cealaltă la ordonanţa de guvern apărută în 9 ianuarie în monitorul oficial.”

Albani Rocchetti Simone: „Oricum nu cred este o problemă  pentru că lucrul cel 
mai important este să putem menţine în anul 2013 cum au fost la nivelul anului 2012.”

Anuţa Şinar: „Eu nu am spus că este o problemă. Am spus că nu putem să 
revocăm. Doar că altfel trebuie să sune.”

Pleşa  Gabriel:  „Acum  permiteţi-mi.  Să  ne  spună  juriştii  şi  oamenii  de 
specialitate dacă este în regulă. Dacă noi am elimina din proiect articolul 1 care zice 
revocarea hotărârii,  care  dumneavoastră  susţineţi  că  nu se  poate  revoca şi  păstrăm 
articolul  2  şi  celelalte  articole  cu  menţinerea  taxelor  şi  impozitelor  sau  trebuie 
reformulat şi articolul 2?”

Anuţa Şinar: „Articolul 1.”
Pleşa Gabriel: „Cum?”
Georgeta  Rânghet:  „Rămâne  articolul  2.  Menţinerea.  Ordonanţa  spune: 



autorităţile  administraţiei  publice  locale  pot  adopta  hotărâri  privind  reducerea 
nivelurilor. Trebuie să hotărâţi reducerea.”

Marcel Jeler: „Reducerea şi menţinerea la nivelul anului 2012.”
Pleşa  Gabriel:  „Atunci,  la  articolul  2  reducerea  impozitelor  şi  taxelor  locale 

până la nivelul anului 2012.”
Marcel Jeler: „Da. Sigur că da.”
Pleşa Gabriel: „Da? Domnul secretar?”
Marcel Jeler: „Da, da.”
Pleşa Gabriel: „Fiţi atenţi că facem aşa!”
Petric Vasile: „Şi cine a plătit ce se întâmplă? Cine a dat deja taxele?”
Anuţa Şinar: „Cine a achitat taxele fie se restituie celui care solicită  fie rămân 

în contul anului următor.”
Domuţa Iulius Viorel: „Să se facă alt proiect?”
Rareş Buglea: „Nu. Putem face amendamente acum.”
Marcel Jeler: „Sigur.”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Avem articolul  3  care  spune:  sumele  achitate  de 

contribuabili  peste  nivelurile  impozitelor  şi  taxelor  locale   aprobate  prin  HCL 
nr. 2/2013 se compensează cu obligaţii de plată către bugetul local sau se restituie la 
cererea contribuabilului.”

Anuţ Şinar: „Oricum era prevedere legală.”
Pocol Dorin: „Se compensează sau se restituie.”
Anuţa Şinar: „Da.”
Pleşa Gabriel: „Deci, acesta este ok?”
Albani Rocchetti Simone: „Ar trebui să revenim la art. 1.”
Rareş Buglea: „Vă rog să discutaţi pe rând ca să ne putem înţelege! Propuneţi 

amendamente şi modificări.”
Pocol Dorin: „Orice hotărâre nu se poate revoca?”
Georgeta Rânghet: „Deci, care a intrat în circuit nu se mai poate revoca. Care a 

fost pusă în aplicare.”
Pleşa Gabriel: „Nu e nici o problemă. Votăm scăderea taxelor la nivelul anului 

2012.”
Georgeta Rânghet: „Deci, îşi încetează aplicabilitatea. Aceea se poate.”
Albani Rocchetti Simone: „Eu vă întreb altceva. În cazul în care Prefectura va 

întoarce hotărârea?”
Georgeta Rânghet: „Se solicită revocarea sau modificarea. Dar şi Prefectura nu 

poate solicita revocarea unei hotărâri  care a fost pusă în aplicare. Numai o instanţă 
poate.”

Albani Rocchetti Simone: „Adică, dacă noi reuşim să facem ceva şi Prefectura 
spune aţi greşit, ce facem?”

Georgeta Rânghet: „Până vine Prefectura puteai să nu o pui în aplicare.”
Albani Rocchetti Simone: „Dar aceasta este problema nostră. Cine a pus-o în 

aplicare?”
Pleşa Gabriel: „Numai puţin. Aici, sincer, eu am altă părere. Eu ştiu că în 30 de 

zile ei pot să ne ceară revocare. Prefectura.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „6 luni.”
Georgeta Rânghet: „Ei cer mai repede. Dar, după ce e pus în aplicare eu nu mai 

pot să revoc. Eu, ca şi autoritate deliberativă.”
Petric Vasile: „Decât în instanţă.”



Pleşa Gabriel: „Aici putem să eliminăm articolul 1 şi să reformulăm articolul 2.”
Marcel Jeler: „Suntem într-o şedinţă. Când am semnat proiectul, am discutat şi 

atunci că vor fi discuţii pe care le facem acum şi forma finală o vom scoate în urma 
discuţiilor pe care le purtăm.”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Articolul 1 trebuie modificat.”
Pleşa Gabriel: „Şi atuncii se suspendă HCL nr. 2/2013?”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Îşi încetează activitatea.”
Georgeta Rânghet: „Aplicabilitatea.”
Pleşa Gabriel: „Ca să putem vota corect acest proiect eu cred că ar trebui să 

facem acum modificările, să scriem clar.”
Anuţa Şinar: „Eu tocmai de aceea am spus să fie trecut corect. Să nu mai avem 

nici o problemă.”
Crişan Vasile: „Dacă nu reformulat şi ne întâlnim la altă şedinţă.”
Albani Rocchetti Simone: „Acum.”
Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte. E chestie de cinci minute. Să ne punem de 

acord  la  ce  votăm şi  după aceea,  sigur,  poate  mai  avem de  spus  unele  lucruri  la 
proiectul acesta. Dar eu zic să fie foarte clar din punct de vedere juridic ce votăm. De 
acord?”

Marcel Jeler: „Normal. Veniţi cu propuneri!”
Pleşa Gabriel: „Şi atunci, haideţi să vedem cum facem. Aici e clar. Cer ajutorul 

colegilor care sunt specialişti.”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Modificăm  articolul  1.  Adică,  spunem  că  se 

suspendă. E suficient.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Dar nu merge. Îşi încetează aplicabilitatea.”
Popa Pavel: „Dragii mei! Oare avem noi garanţia că peste câteva zile nu apare o 

altă ordonanţă pe care noi trebuie iarăşi să revenim, să facem compromisuri de felul 
acesta?”

Anuţa  Şinar:  „Dacă  luăm cum spune  Codul  Fiscal  s-ar  putea  să  mai  avem. 
Codul  Fiscal  spune  aşa:  prezentul  cod  se  modifică  şi  se  completează  prin  lege, 
promovată de regulă cu 6 luni înainte  de data intrării în vigoare a acesteia sau se 
aplică cu 1 ianuarie a anului următor. În consecinţă, analizaţi dumneavoastră.”

Rareş  Buglea:  „Stimaţi  colegi!  Cred  că  şi  dumneavoastră,  în  toată  presa 
naţională aţi văzut că foarte multe consilii locale din ţară au votat ceea ce ne străduim, 
ne strofocăm să votăm noi azi. O menţinere a nivelurilor taxelor şi impozitelor locale 
la nivelul lui 2012. Aşadar, de ce alte consilii locale au putut, au votat, au formulat 
corect alături de aparatul de specialitate, juriştii din Primărie, consilierii au formulat 
corect şi au votat o menţinere a taxelor şi impozitelor la nivelul anului 2012? Noi nu 
putem, ne întâlnim în a doua şedinţă şi nu reuşim să formulăm! Vă rog, modificaţi  
articolul  1  cum consideraţi  dumneavoastră  ca  să  fie  legal,  ca  să  treacă  de  filtrul 
Prefecturii şi haideţi să trecem la vot.”

Albani Rocchetti Simone: „Domnul secretar, ce propuneţi?”
Marcel Jeler: „Eu aş propune următorul lucru: că sunt de acord şi cu observaţia 

făcută de colega,  într-adevăr. Deci,  aş propune ca articolul  1 să rămână dar nu cu 
revocare  ci  cu  suspendă  aplicabilitatea  HCL nr.  2/2013  şi  la  articolul  2  Aprobă 
reducerea impozitelor şi taxelor locale la nivelul anului 2012 conform Ordonanţei nr. 1 
din 2013. Mie, aceasta mi se pare a fi varianta cea mai corectă. Şi, rog colegii să mă 
contrazică dacă au alte păreri.”

Jidveian Ovidiu Viorel: „Avem avizul de legalitate al hotărârii de consiliu din 



partea dumneavoastră pentru această formulare?”
Marcel Jeler: „Poftiţi?”
Jidveian  Ovidiu  Viorel:  „Avem aviz  de  legalitate  din  partea  dumneavoastră 

pentru această formulare aşa cum aţi prezentat-o dumneavoastră ca să rămână varianta 
finală?”

Marcel Jeler: „Da. Evident. Sigur că da.”
Pleşa Gabriel: „Se suspendă. Şi aici „se reduce” în loc de „se menţine”.”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Nu e aşa.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Păi dacă a spus-o domnul secretar iar o întoarcem?”
Marcel Jeler: „Geta, nu eşti de părerea mea?”
Georgeta Rânghet: „Eu nu am spus suspendare.”
Marcel Jeler: „Ce zici?”
Georgeta Rânghet: „Eu nu am spus suspendare. Am zis încetarea aplicabilităţii.”
Marcel Jeler: „Mă rog. Încetarea aplicabilităţii. Tot dracul ăla e.”
Pleşa Gabriel: „Haideţi să le recitim din nou.”
Popa Pavel: „Dacă vine Prefectura în contencios? Şi, atunci cum reformulăm 

dacă vine contenciosul peste noi?”
Marcel Jeler: „Nu reformulăm nicăieri.”
Jidveian  Ovidiu  Viorel:  „Avem  acoperire  legală  pentru  această  formulare 

momentan.”
Marcel  Jeler:  „V-am  spus.  Poate  că  varianta  mai  corectă  ar  fi   în  loc  de 

suspendare încetarea aplicabilităţii dar restul rămâne valabil. Şi îmi menţin părerea. 
Aceasta este propunerea mea. Acum rămâne la aprecierea dumneavoastră dacă îi daţi 
curs sau nu.”

Rareş Buglea: „Stimaţi colegi.  Aşadar, articolul 1 după modificări şi discuţii, 
dup  propuneri,  amendamente  va  suna  aşa:  Articolul  1.  Se  propune  încetarea 
aplicabilităţii HCL nr. 2/2013  care stabileşte nivelurile pentru valorile impozabile , 
impozitele şi taxele locale, cu alte taxe speciale precum şi amenzile aplicabile în anul 
2013. Aşa rămâne articolul 1. Articolul 2 rămâne în forma propusă.”

Anuţa Şinar: „Nu.”
Marcel Jeler: „Aprobă reducerea impozitelor şi taxelor la nivelul anului 2012.”
Pleşa Gabriel: „În loc de „menţinere” „reducere”.
Rareş Buglea: „Articolul 2. Aprobă reducerea impozitelor şi taxelor locale la 

nivelul anului 2012 conform ...”
Anuţa Şinar: „Şi aplicarea HCL nr. 304/2012  cu modificările şi completările 

ulterioare.  Pentru  că  este  cea  de  la  nivelul  lui  2012,  ce  am aprobat  noi  pe  2012. 
Acestea sunt nivelurile reduse.”

Ioan Bogăţan: „Stimaţi colegi! Am şi eu o intervenţie. Aşa cum s-a considerat că 
intervenţia cu proiectul la şedinţa de data trecută a fost făcut pe picior, tot aşa consider 
că este făcut şi de data aceasta. Şi eu o să mă abţin şi eu nu o să votez nimic de acum 
încolo.”

Rareş Buglea: „Ok. Dar am votat-o, domnul Bogăţan. Data trecută chiar au fost 
colegi care au zis că e cam grăbit, e cam pripit! Am votat-o! Am supus-o la vot!”

Ioan Bogăţan: „Unii au votat, unii nu.”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Unii au votat, unii au zis acelaşi lucru că este băgat 

peste ordinea de zi.”
Jidveian  Ovidiu  Viorel:  „La  momentul  respectiv  aveam  acoperire  legală, 

domnule preşedinte! La momentul respectiv exista. Ulterior a apărut această ordonanţă 



care ne dă posibilitatea să  revenim la nivelul  anului  2012 cu taxele  locale.  Era în 
vigoare.”

Albani  Rocchetti  Simone:  „Haideţi  să  nu  o  mai  lungim.  Articolul  2.  Să 
continuăm cu acest articol să-l clarificăm. Odată rămâne „aprobăm reducerea”.”

Rareş Buglea: „Da. Aprobăm reducerea.”
Albani Rocchetti Simone: „Articolul 3.”
Rareş Buglea: „Articolul 3. Aprobă reducerea impozitelor şi taxelor locale la 

nivelul anului 2012 conform Ordonanţei de Guvern nr. 1/2013. Da?”
Anuţa Şinar: „Nu.”
Rareş Buglea: „Ce nu e bine?”
Anuţa Şinar: „Păi nu e bine conform ordonanţei de guvern. Numai unele din ele 

le  modifică.  Staţi  să  ne  înţelegem.  Dumneavoastră,  atunci  când  noi  am  adoptat 
hotărârea nr. 304 am stabilit  o modificare la persoanele juridice  şi  am zis că taxa 
pentru 2013 este în loc de 1% este 15%. Deci, nu puteţi să veniţi acum prin aceasta să 
modificaţi  şi pe aceea, că nu e cuprinsă în 1309.”

Marcel Jeler: „Dar de ce nu vi se pare acoperitoare, doamna Şinar?”
Anuţa Şinar: „De-aia. Pentru că eu nu pot să spun că la juridice nu am stabilit  

taxa. Nu am stabilit impozitul la juridice?”
Marcel Jeler: „Eu cred că dacă zicem la nivelul anului 2012.”
Anuţa Şinar: „Nu. La nivelul lui 2012 la juridice era 1%. Prin HCL nr. 304 a 

devenit 1,5%. Ce e aşa de greu, domnul secretar?”
Marcel Jeler: „Şi atunci cum vedeţi în completare? Că ...”
Anuţa Şinar: „Eu zic aşa: se aprobă reducerea impozitelor şi taxelor locale pe 

anul  2013  la  HG  1309/2012  şi  se  aplică  HCL  nr.  304/2012  cu  modificările  şi 
completările ulterioare.”

Albani Rocchetti Simone: „Şi de ce aceasta nu o putem face şi pentru persoanele 
juridice?”

Anuţa Şinar: „Păi nu o puteţi! Păi de ce nu aţi făcut-o atunci? Aceea s-a votat! A 
trecut! Nu a fost atacată de nimeni! De ce nu aţi făcut-o atunci? Că era chiar absolut 
necesară.”

Albani  Rocchetti  Simone:  „Spuneţi  mai  departe  atunci!  Ce  modificări  mai 
trebuie făcute? Spuneţi clar!”

Anuţa Şinar: „Eu atât am avut de spus. Eu vreau să nu le mai confundăm că sunt 
două lucruri total diferite! 1309 majorează doar unele cum sunt fizicele, impozitul pe 
clădiri fizice teren, fizice şi juridice. Nu şi  altceva.”

Marcel Jeler: „Noi despre aceasta discutăm. Despre modificare prin încetarea 
aplicabilităţii. Despre aceasta discutăm: despre încetarea aplicabilităţii  lui 1309 care 
majorează unele şi reducerea la nivelul existent înainte. Mie aşa mi se pare.”

Rareş  Buglea:  „Doamna  Şinar.  În  şedinţa  anterioară  aţi  fost  foarte  clară, 
explicită. Fiţi şi acum! Cred că aţi înţeles intenţia colegilor iniţiatori!”

Anuţa Şinar: „Daţi-mi voie! Din capul locului nu m-aţi înţeles cum ar fi trebuit 
să mă înţelegeţi! Eu atunci am spus, domnilor, s-au modificat unele dar am publicat 
toată hotărârea ca să nu lucrăm cu zece acte normative. Şi atunci, pe lângă majorarea 
aceea,  HCL 304 era  cuprinsă  acolo cu  modificările  făcute  anterior.  Mă înţelegeţi? 
Deci, aceasta înseamnă impozitul pe clădiri la persoane juridice  majorat la 1,5%.”

Rareş Buglea: „Hotărât când? Amintiţi-ne vă rog!”
Anuţa Şinar: „În decembrie. Modificarea a fost în 18 decembrie iar HCL 304 în 

noiembrie.”



Albani Rocchetti Simone: „Spuneţi dumneavoastră exact cum ar trebui să fie 
scris articolul 2.”

Anuţa Şinar: „Reduce impozitele şi taxele locale aprobate prin HG nr. 1309 şi se 
aplică HCL nr. 304/2012 cu modificările şi completările ulterioare. Pentru că, dacă nu 
o facem aşa, un agent economic pe care eu îl impun acum cu 1,5% ne dă în judecată. 
Zice: staţi un pic că prin ultima hotărâre aţi spus că toate se reduc. Nu ştiu dacă m-am 
făcut înţeleasă.”

Pleşa Gabriel: „Sunt cele două hotărâri care majorează la persoanele  juridice 
votate în şedinţa ordinară din noiembrie şi decembrie. Noi, prin acest proiect aceasta 
vrem  să  reducem  doar  ultima  hotărâre  din  şedinţa  extraordinară  referitoare  la 
persoanele fizice.  Ca să nu se interpreteze de alţii  că se reduc la persoanele juridice se 
face completarea necesară. Da? Ca să putem vota în consecinţă, domnule preşedinte!”

Anuţa Şinar:  „Pentru  agentul  economic  este  o  povară  totuşi.  Şi,  probabil  că 
mulţi ar putea să profite de aceasta şi să ne dea în judecată.”

Albani  Rocchetti  Simone:  „Eu mă gândeam la  altceva.  Nu e  mai  simplu  să 
scriem aşa? Aprobarea reducerii impozitelor şi taxelor locale  la nivelul anului 2012 
conform OG nr. 1/2013 prevăzut în OG nr. 1309/2012.”

Anuţa Şinar: „Dar eu zic aşa. Ca să nu fie o discuţie acolo, ca să nu se poată 
interpreta  că s-a redus şi la juridice.”

Albani Rocchetti Simone: „Corect.”
Pleşa Gabriel: „E vreo greşeală să specifici pentru persoanele fizice?”
Anuţa Şinar: „Terenul este şi la juridice. Staţi un pic! Deci, terenul este şi la 

fizice şi la juridice. Totuşi, nu înţeleg ce aveţi cu 304, cu hotărârea dată de Consiliul 
local al nostru şi modificată  ca să nu putem spune că o aplicăm pe aia că este legală.”

Georgeta  Rânghet:  „Dar  şi  spune.  Prevăzute  prin  hotărârile  autorităţii 
administrative adoptate  pentru anul 2012. Poţi până la acel nivel să reduci.”

Anuţa Şinar: „Putem linistiţi să scriem: se aplică Hcl nr. 304 cu modificările şi 
completările ulterioare.”

Rareş Buglea: „Alte discuţii?”
Pocol Dorin: „Am stat şi v-am ascultat. După cum ştiţi, de regulă, eu mă aşez 

aici între cele două tabere.”
Anuţa Şinar: „Dar nu suntem tabere!”
Pocol Dorin: „Mă refeream politic: PDL şi USL.”
Crişan Vasile: „Suntem aceeaşi toţi.”
Pocol Dorin: „Lăsaţi! Aceasta şi vroiam să subliniez că dumneavoastră, dragi 

colegi, vorbiţi bine ca să dea bine la camere sau la presă! De ce nu sunteţi corecţi? 
Spuneţi că vreţi pentru cetăţean! Şi sunt şi au fost hotărâri în care aţi votat împotrivă 
numai ca să fiţi în contra celor de la PDL şi celor de la USL. Haideţi să fim şerioşi!  
V-aş pune o singură întrebare. Reuşiţi cumva să vă gândiţi la oraşul Alba-Iulia ca la o 
firmă care nu trebuie să dea faliment? Adică, noi vorbim de, facem mult tămbălău şi ne 
batem cu pumnul în piept pentru 15-20 de lei pe an! Pentru că aceasta înseamnă  la 
clădiri  de persoană şi  nu ne uităm la  alte  sume mult  mai  mari  care  ar  putea face 
obiectul altor discuţii şi nu este articolul de azi! Vă mulţumesc, domnule preşedinte!”

Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte! Acum, eu sunt foarte intrigat de intervenţia 
domnului  consilier!  Totuşi,  nu înţeleg  poziţia  dânsului!  Regretă  că  a  semnat  acest 
proiect de hotărâre?”

Pocol Dorin: „Nu. Mi-am spus o părere.”
Pleşa Gabriel: „Îl întreb şi eu pe dânsul când, vorba aia, ne critică  că noi votăm 



împotriva altora. Păi, până la urmă nu trebuie să fie unanimitate, domnule, nici unde! 
Noi, dacă data trecută am fi fost corect informaţi şi o repet încă odată şi am fi fost 
înţelepţi am fi amânat cu 2-3 zile!”

Pocol Dorin: „Şi cine avea datoria să vă informeze?”
Pleşa Gabriel: „Să apară în monitorul oficial  şi să ştim ce votăm, la ora aceasta 

nu mai aveam asemenea discuţii! Dar nu! Aţi venit cu un proiect pe picior făcut şi, cu 
toată greutatea cuvintelor îmi menţin acest lucru,  şi în haosul ce s-a produs aici unii 
nu au ştiut exact ce votează! S-a votat şi ni s-a spus că este o formalitate! Aduceţi-vă 
aminte că există înregistrările!”

Ioan Bogăţan: „Da. Exact.”
Pleşa Gabriel: „E o simplă formalitate! De fapt, Guvernul a hotărât! Domnul 

Primar ne spune: se indexează cu inflaţia după trei ani! Colegii şi foarte mulţi de aici 
au spus: domnule, dacă este o simplă formalitate, nu avem decât să o hotărâm! Ca 
după aceea,  nu plecăm de la  şedinţă  să  se  audă din presă:  de fapt  nu a apărut  în 
monitorul oficial,  legea va apărea în data de 9! Am şi văzut-o cum a apărut! Lasă 
libertatea consiliilor locale să hotărască dacă majorează sau nu! Păi,  până la urmă, 
domnilor, cine nu a pus corect problema? Noi, cei care ne-am opus atunci  şi vrem să 
modificăm,  zicem noi  această  lege  care  nu  este  cazul  să  o  aplicăm acum pentru 
cetăţenii  şi  aşa destul de sărăciţi  ai  oraşului  Alba-Iulia sau cei  care ne-au indus în 
eroare şi spun foarte exact cuvintelor cum trebuie să o spun! Şi veniţi dumneavoastră 
acum să ne faceţi  morală că votăm unul contra altuia! Dar dumneavoastră cu cine 
votaţi?”

Pocol Dorin: „Da. Vă fac morală  pentru că aceasta faceţi! Ia uitaţi-vă la Aiud: 
cum au votat? Nu ridicaţi tonul la mine!”

Pleşa  Gabriel:  „Dumneavoastră  credeţi  că  puteţi  trage  spuza  la  turta 
dumneavoastră criticând şi pe unii  şi  pe alţii poziţionându-vă între  ca să dea bine 
presei, să ştiţi că greşiţi foarte mult! Până la urmă să aveţi o poziţie corectă, nu să 
semnaţi un proiect  şi să veniţi să ne criticaţi pe cei care l-au iniţiat! Aşa mi se pare 
moral!”

Albani Rocchetti Simone: „Să nu mai lungim atât!”

Intră în sala de şedinţă domnul consilier Medrea Bogdan.

Raul  Sebastian  Tudoraşcu:  „Domnul  Pleşa  a  spus  acum  că  am  votat  în 
necunoştinţă  de  cauză.  Avem  toţi  în  faţă  Monitorul  Oficial  al  României  din  28 
decembrie 2012 care spune clar, exact ceea ce ni s-a prezentat  nouă în şedinţa din 7 
ianuarie. Nu spune altceva. Nu spune despre ordonanţa nouă care a apărut după aceea. 
Ca să ne înţelegem foarte bine, ca să nu mai spunem că nu am votat în cunoştinţă de 
cauză! Spune aşa: hotărâre privind nivelurile pentru valorile impozabile, impozitele şi 
taxele locale şi alte taxe asimilate acestora. Spune clar că autorităţile deliberative ale 
administraţiei publice locale completează, modifică şi/sau abrogă după caz hotărârile 
cu privire la stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2013 până la data de 31 
decembrie 2012 pentru a se asigura corelarea cu prevederile Legii nr. 571 şi Codul 
Fiscal. Aceasta spune în hotărârea de guvern  care a apărut în monitorul oficial.”

Albani Rocchetti Simone: „Pe scurt. Orice document pe care vreodată cineva ţi-l 
aduce ţie  cu cinci minute înainte fără să ai nici un document în faţă, să votezi, să spui:  
da sunt de acord că am auzit aşa de la ureche, de la unu de la altu?”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dădeam un răspuns la o acuză făcută de domnul 



Pleşa  că am votat în necunoştinţă de cauză. O lege neexistentă.”
Albani Rocchetti Simone: „În necunoştinţă de cauză! E real!”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Dar legea există! Uitaţi-o aici!”
Albani Rocchetti Simone: „Există! Dar noi am putut-o citi?”
Raul Sebastian Tudoraşcu: „Da. Era pe monitorul oficial. Monitorul oficial. ro. 

Mulţumesc.”
Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte: „În primul şi în primul rând trebuie să fie 

învăţătură de minte. Domnul Crişan cred că a avut dreptate. Nu votezi o lege care 
implică bani, sume, impozite, taxe punând-o acum pe masă şi noi o votăm! Trebuie să 
respectăm regulamentul şi să ni se dea spre studiu cel puţin 48 de ore. Aceasta era 
corect, domnilor! Şi atunci, nu mai avea cine să spună că a fost în necunoştinţă de 
cauză  şi  a  încercat  cineva  să  vă  inducă!  Nu!  Ne-am  grăbit  să  o  votăm  şi  să  o 
introducem pe ordinea de zi  pentru că se deschid ghişeele joi! Care era problema să se 
deschidă ghişeele azi şi să putem face un lucru ca lumea? Nu să venim aici de 10 ori 
şi să nu putem hotărî un lucru normal! Regulamentul cine trebuie să îl respecte? Pentru 
cine e făcut? Nu pentru noi, Consiliul local?”

Pocol Dorin: „E dator fiecare consilier local să citească legile înainte! De ce nu 
le-aţi citit? Adevărul supără!”

Pleşa Gabriel: „Exact!”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Vreau să zic şi eu un aspect. Vreau să spun că la data 

când  am  votat  HCL 2/2013,  în  data  de  7  ianuarie  aveam  acoperire  legală.  Era 
obligatorie. Acea majorare, indexare a taxelor era obligatorie. Ceea ce este discutabil 
este modalitatea în care s-a pus în şedinţă în discuţie. Că nu s-au depus actele spre 
vederea, spre ştiinţa Consiliului local cu cinci zile înainte aşa cum prevede legea. Dar, 
la  data  respectivă,  pentru că am tot  văzut  tot  felul  de afirmaţii  prin  presă în  care 
anumiţi consilieri au fost stigmatizaţi că de ce au votat. Atunci, la momentul respectiv 
era obligatorie. Ulterior a apărut această ordonanţă de guvern, după două zile,  care ne 
dă posibilitatea să reducem taxele la nivelul lui 2012, aspect pe care bineînţeles că îl şi 
realizăm cu votul  consiliului  local  în  şedinţa  de azi.  În  acest  moment  suntem sub 
incidenţa  acestei ordonanţe de guvern  pe care o avem toată lumea pe masă şi din 
punct de vedere legal, aceasta o spun eu ca şi avocat, avem acoperire legală pentru a 
adopta prezentul proiect în varianta modificată.”

Rareş Buglea: „Domnul Jidveian! Sunteţi de acord cu mine că astăzi este simplu 
pentru toată  lumea  că  se  vede  clar  care  consilieri  sunt  pentru menţinerea  taxelor 
reduse şi care sunt contra? Ce o tot lungim atât? Căutăm formula legală şi trecem la 
vot! Eu aceasta vă propun.”

Albani Rocchetti Simone: „Eu v-aş ruga dacă ne puteţi spune dumneavoastră 
cum ar trebui scris articolul 2.”

Marcel Jeler: „Vă spun eu că m-am gândit între timp.
Deci articolul 1 rămâne: Îşi încetează aplicabilitatea HCL nr. 2/2013, mă rog cu 

toată continuarea.
Iar Articolul 2: aprobă reducerea impozitelor şi taxelor  locale la nivelul anului 

2012 conform, ultima parte, ordonanţa de urgenţă să cadă că se înţelege în preambul 
că în baza ei facem reducerea. Deci, conform HCL nr. 304 de care pomenea colega. Şi 
acum, eu cred că nu mai are nici dânsa nici o obiecţie. Cu menţiunea că acea hotărâre 
cuprinde   nivelul  impozitelor  şi  taxelor,  ultimele  din  noiembrie  ca  să  se  înţeleagă 
foarte clar. Şi, eu cred că e în ordine.”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „În susţinerea celor spuse de domnul Pleşa  şi  de 



domnul Jidveian  despre modul cum s-au pus în vigoare şi  că trebuie respectat un 
regulament  şi pentru că aţi modificat hotărârea de 10 ori, eu îmi cer dreptul să mă 
abţin.”

Rareş Buglea: „Stimaţi colegi! Toţi avem acest drept. Până la urmă şi la votul 
final  cred  că  va  fi  clar  pentru  toată  lumea:  votăm pentru  sau  împotriva  reducerii 
impozitelor. Sunt trei modalităţi de vot: pentru, împotrivă sau abţinere.”

Albani Rocchetti Simone: „O spun sus şi tare. Acest proiect ar fi fost făcut mult 
mai bine în momentul în care era făcut de aparatul primăriei. Dar, din câte am văzut, 
din câte am auzit, de fapt domnul Primar a fost împotriva acestui proiect şi a zis: te 
descurci, să ţi-l faci! Adică, vă descurcaţi să-l faceţi şi asta e! Probabil, dacă era făcut 
de aparatul primăriei nu era nici o problemă. Dar s-a pus problema că dacă noi am 
propus  această scădere a taxelor, gata! El nu mai este de acord! Că dacă era făcut de 
aparatul primăriei,  astăzi nu mai stăteam la discuţii legate de articolul 1, 2, 3 şi 4. Dar 
văd că domnul Primar a fost total împotriva acestui proiect şi a zis descurcaţi-vă! Şi, 
bineînţeles noi nu facem toată ziua lucrurile acestea  ca să ştim exact cum trebuie făcut 
şi aşa mai departe! Aceasta este situaţia de azi! Dacă el ar fi fost de acord în momentul 
în care ne-am dus la secretar să depunem cerere pentru şedinţa extraordinară şi el ar fi 
pregătit proiectul, ar fi fost totul bine! Dar situaţia fost puţin diferită!”

Pocol Dorin: „Să trecem la vot!”
Rareş Buglea: „La articolul 2 vă este clar?”
Jidveian Ovidiu Viorel: „Haideţi să citim varianta finală!”
Marcel Jeler: „Aprobă reducerea impozitelor şi taxelor locale la nivelul anului 

2012 conform HCL nr. 304/2012 cu modificările şi completările ulterioare.”
Anuţa Şinar: „Pentru că ea a fost în noiembrie şi am modificat-o în decembrie. 

Este normal să fie cu modificările şi completările ulterioare.”
Rareş Buglea: „Dacă îmi daţi  voie să fiu liberal până la capăt aş spune aşa: 

încetarea aplicabilităţii  HCL nr. 2/2013 şi HCL nr. 304/2012. Şi atunci reducem la 
toată lumea.”

Anuţa Şinar: „Atunci nu mai facem nici o hotărâre, că nu mai avem nici un 
cuantum unde va stabili.”

Rareş Buglea: „Păi nu. Revenim la toate. Dacă ar fi  după mine eu aş înceta 
aplicabilitatea la HCL nr. 304. Şi atunci şi la agenţii economici le aducem la nivelul 
anului 2012.”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Care este hotărârea din 2011 să o revocăm şi pe 
aceea?”

Rareş Buglea: „Nu, dar ca să fie mai simplu. Că am bagat-o în ceaţă intenţionat! 
Dar atunci o lăsăm aşa cum a propus-o domnul secretar. La articolul 3 nu se modifică 
nimic. Nici la articolul 4 şi  la articolul 5. Supun la vot cine este pentru aprobarea 
acestui proiect cu amendamentele propuse.”

„Fiind supus la vot, acesta a fost votat cu 10 voturi pentru Pleşa Gabriel, Albani 
Rocchetti Simone, Petric Vasile, Zdrânc Daniel, Rareş Buglea, Crişan Vasile, Jidveian 
Ovidiu Viorel, Medrea Bogdan, Pocol Dorin, Clepan Dimitrie Horaţiu şi  5 abţineri 
Presecan  Marius,  Ioan  Bogăţan,  Raul  Sebastian  Tudoraşcu,  Domuţa  Iulius  Viorel, 
Popa Pavel.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 3/2013

Proiectul nu s-a adoptat întrucât nu s-a întrunit numărul de voturi necesar. 



Rareş Buglea: „Alte discuţii dacă mai sunt? Dacă nu mai sunt şi alte discuţii 
declar şedinţa închisă.” 

  Alba Iulia, 14 ianuare 2013

  PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                     SECRETAR
                         Consilier                                                           Marcel Jeler
                        Rareş Buglea

 

 


